
   

 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINARIA   
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 2 D’ABRIL DE 2009 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Vicenç Vidal Matas 
Aina Maria Salom Soler 
Miquel Bernat Bosch 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Gaspar Sabater Nicolau 
Severiano Quevedo Mora 
Dolors Nadal Llinas 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores  del 
dia dos d’abril  de dos mil nou, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en primera 
convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat Riutort, i 
amb l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, a l’objecte de 
celebrar sessió extraordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou 
degudament notificat. Assisteix com a Secretaria, la Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió extraordinària de dia 19 de febrer de 2009 i  i l’ordinària 
de dia 26 de febrer de 2009.  
  

        No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es consideren 
aprovades. 

 
 

CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte  de la correspondència  haguda des de l’últim ple ,registre d’entrada del núm. 383 / 09 al 
818/09. Així com de les disposicions oficials. 
 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple des del núm.  125/09  al 186/09. 
 
 La secretaria dóna compta del  següent : 
 
 
 
 
 
 

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 177/09 
 



   

 
Atès que per absència no podré exercir les atribucions de Batlia, de conformitat amb el 

que disposen els articles 44 i 47 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre, he resolt:  

 
1er.- Delegar en primer Tinent de Batle Sr. Josep Ferrà Terrassa, l’exercici de les atribucions 
de Batlia. 
 
2on.- La delegació d’atribucions sortirà efectes des del dia 25 de març de 2009 fins el dia 29 
de març de 2009. 

 
3er.- Traslladar la present resolució al Sr. Josep Ferrà Terrassa i procedir a la seva 
publicació. 
 
4t.- Donar compte al Ple en la primera sessió que es celebri. 
 
 
AL·LEGACIONS POS 2009.- La Sra. Maria del Carme Serra Martinez dona lectura a la següent  
 
 
                                                           P R O P O S T A 
 
    Donada la necessitat que te aquest ajuntament de realitzar els projectes del centre 
esportiu i escoleta, per tal d’optimitzar les actuacions a realitzar per aquest juntament, es 
proposa al ple de l’ajuntament de canviar la sol·licitud  d’inclusió del pla d’obres i serveis de 
l’any 2009 en el següent sentit: 
 

 1.- Deixar sense efecte el decret 539/08, ratificat pel ple de dia 27 de novembre de 2008. 
 2.-  Aprovar les següents propostes.: 

 
            PRIMERA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que 
inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2009 amb el finançament 
de l’obra anomenada “CENTRE DEPORTIU I ESCOLETA INFANTIL” amb un pressupost de 
(1.882.935,20) un milió vuit-cents vuitanta-dos mil nou-cents trenta-cinc amb vint  euros del 
quals 1.189.556,80 € corresponen al Centre Deportiu i  693.378,40€ corresponen a l’Escoleta 
Infantil .  
 
 
           - Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2009 i  al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 
 - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 
 
 
             SEGONA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que 
inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2009 amb el finançament 
de l’obra anomenada “ PROJECTE DE MILLORA DE L’EFICIÈNCIA DE L’ENLLUMENAT 
PÚBLIC DEL NUCLI D’ESPORLES, ESGLEITA, SES ROTGETES, JARDIN DE FLORES” 
amb un pressupost de (109.785) cent nou mil set-cents vuitanta-cinc euros.  
 
           - Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2009 i  al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 



   

 - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 
 
             TERCERA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que 
inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2009 amb el finançament 
de l’obra anomenada “ PROJECTE JOCS INFANTILS” amb un pressupost de (30.000) trenta 
mil  euros.  
 
           - Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2009 i  al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 
 - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 
 
 La Sra. Carme Serra explica el projecta del centre esportiu i escoleta. 
 
 El Sr. Vicenc Vidal dona complida explicació dels projectes de jocs infantils i enllumenat. 
 
 El Sr. Miguel Bernat digué voldria fer referència al que va dir a un ple anterior on 
parlarem d’aquest tema.  
 
 Abans d’entrar en el fons de la qüestió volem expressar la nostra incredulitat, davant 
aquest fet, es el segon any consecutiu que mitjançant al·legacions  es canvien completament 
tots el projectes d’un POS, es a dir, la principal via que tenim de finançament supramunicipal 
no tenim clar del projectes que volem i a on el volem. 

Segons compten,  pel  passadissos  del Consell l’any passat algun conseller que no 
era del PP ja expressava la seva incredulitat davant aquest fets, ànim vos aneu superant. 

Ple 14-10-2008, el Sr Batle va dir, El Sr. Batle li aclarir com era lo del cost cero, donat 
que l’intenció  es  de complementar les despeses amb ambdues institucions, Consell i 
conselleria el total finançament de l’obra. 

La falta de planificació de l’Equip de Govern es Abismal, com es possible que en 5 
mesos hagin canviat completament d’idea respecta per exemple a l’Escoleta. 

 
 
  Demanà que es votessin els projectes per separat ja que en els dos primers no hi estaien 
d’acord. 
  
 El Sr. Batle digué que era conscient de que l’equip de govern no tenia la majoria, però 
també era clar que el grup PP, no hi estaria mai d’acord amb d’ubicació de la piscina. Però que 
entenia que era la  millor de les opcions, que amb el temps es podria parlar d’una nova escoleta, 
que l’edifici de  l’escorxador estava pensat pel que havia de ser i no era el lloc més adequat pels 
infants, que en l’adaptació s’havia fet el possible, però en un futur s’haurien de cercar altres 
solucions. 
 
 El Sr. Miguel Bernat digué que el que es feia era un nyap, tirar els diners. 
 
 Sotmesa a votació la primera proposta fou aprovada  amb el  resultat següent  
 

- Sis (6) vots a favor del PSOE, PAS-PSM  
- Cinc (5) vots en contra del PP 



   

 
 
 Sotmesa a votació  la segona proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents 
 
 
 Sotmesa a votació la tercera proposta  fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
CESSIO CONVENT GERMANES DE LA CARITAT.-  Aquest punt es retira de l’ordre del dia.  
 
CESSIÓ CONVENT GERÈNCIA RECURSOS SOCIOSANITARIS.- Aquest punt es retira de 
l’ordre de dia.  
 
MODIFICACIO ORDENANÇA REGULADORA DE PUBLICITAT I CARTELLS 
INDICADORS.-  La Sra. Maria del Carme Serra Martinez dona lectura a la següent: 
 
 

P R O P O S T A 
 
 

 Vista l’ordenança municipal reguladora de la publicitat i els cartells indicadors al municipi 
d’Esporles i vist l’ establert a l’article 11: 
 
           “La situació dels cartells haurà de ser en voravies que facin més de 80 cm. d’amplària, no 
podran volar sobre la calçada ni podran arrambar-se a més de 60 cm. de les façanes dels 
edificis” 
 
 I per tal de complir amb l’ establert al Reglament de Supressió de Barreres 
Arquitectòniques, proposo al Ple que l’esmentat article resti redactat de la següent manera: 
 
 “Els cartells quedaran a una distancia mínima de la paret de manera que quedi un pas 
de 90 centímetres. En el cas de que l’acera tingui un ample inferior a 90 centímetres, el suport 
es podrà col·locar a la banda de la paret i separada 10 cm d’aquesta i sense interferir amb els 
buits de la façana” 
 

De conformitat amb allò disposat al RDL  2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el 
Tex Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Local, el present acord provisional, 
s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els interessats puguin examinar 
l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes.  En cas de que no es 
presentin reclamacions, l’acord s’entendrà definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el 
text integra  de l’ordenança. 

 
El Sr. Miguel Bernat demana si s’havia fet un estudi de les llicencies anteriors i dels 

cartells  els que podria afectar aquesta ordenança. 
La Sra. Came Serra digué  que havia estat el servei d’urbanisme qui havia detectat 

aquest problema i sol·licitat el canvi i que s’hauria d’anar mirant. 
El Sr. Miguel Bernat digué que ja que estaven amb aquest tema, que es fes un esforç i 

mira-se’n d’arreglar també els postes i cables de telefònica i GESA. 
La Sra. Aina Salom demà de que amb d’implantació d’aquesta manera de fer dels 

cartells anunciadors, també es tingui present la zona de Ses Rotgetes. 
El Sr. Asensio digué que ja estava fent.  
Sotmesa a votació la proposta fou aprovada per unanimitat dels assistents.  



   

 
MOCIO PP, PAGAMENT PROVEIDORS.- El Sr. Miquel Bernat dona lectura a la següent  
 

MOCIO PAGAMENT A PROVEÏDORS 
 
 
Que presenta al ple de l’Ajuntament d’Esporles el grup municipal del Partit  Popular.  
 
EXPOSICIO DE MOTIUS 
 
De tots és coneguda la greu situació de crisi econòmica que travessa el món. És evident 
també que aquesta situació colpeja especialment a Espanya i com a conseqüència a les Illes 
Balears i a Esporles.  
 
Davant d’aquesta situació el Partit Popular de l’Ajuntament d’Esporles, té l’obligació de posar 
damunt de la taula un conjunt de mesures que creiem són bàsiques per afrontar la crisi. 
 
Sabem, que un ajuntament com aquest disposa de pocs recursos per poder impulsar 
mesures de caràcter excepcional i d’un alt nivell de repercussió, però les que aquí exposa’m 
Si que estan dins el nostre abast i per tant necessàries per contribuir a recuperar la situació 
econòmica actual. 
 
Vist que el Govern de les Illes Balears donarà als ajuntament un muntant de entre 203.000 
d’euros per pagar els seus deutes.  
 
Per tot això exposat el Grup municipal del Partit Popular proposa que el Ple de l’Ajuntament 
d’Esporles prengui els següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.- Efectuar un pla de xoc de pagament a tots els proveïdors de l’Ajuntament d’Esporles 
en el termini màxim d’un mes, i presentar-lo a la Comissió de Comptes. 
 
Segon.- Que tots els nous compromisos adquirits amb els proveïdors i creditors tinguin un 
termini de pagament de màxim 60 dies des de la data de la factura i que aquest fet estigui 
supervisat molt especialment per Intervenció de l’Ajuntament, i en cas que no es pugui 
cumplir en qualque factura es comuniqui a la propera Comissió de Comptes. 
 
Tercer.- Que en el proper Pressupost de l’any 2009 es confeccioni un pla concret  d’austeritat 
i de reducció de les despeses de tots tipus, demostrant al ciutadà que els seus representants 
son els primers que volen pal·liar les conseqüències de la crisi i disminuir el deutes greus del 
municipi. 
 
Quart. Que a partir del mes d’abril i durant l’any 2009 es redueixin les dietes per assistència 
dels regidors amb un 10% i el sou del batle per un import proporcional al dels demes regidors. 
 
El Sr. Batle presenta una moció a la totalitat en el següent sentit: 
 

 La crisi econòmica per la que travessa el nostre país està afectant de manera 
important les economies locals, en tant i en quant s’han vist reduïts de manera considerable 
els ingressos referents especialment a llicencies d’Obra i d’activitats. Això ha posat de 
manifest un altre cop les dificultats de finançament que tenen els ajuntament per assumir la 



   

xarxa de serveis que s’ofereixen  a la ciutadania i que en la majoria de cassos no 
corresponen a competències directes de l’Ajuntament. 

D’altra banda els serveis socials bàsics dels ajuntaments estan rebent la primera 
demanda de suport per part de la ciutadania, que cerca en els poders públics l’emparament a 
la seva situació. Per tant, ha crescut el nombre de persones usuàries de serveis socials. Es 
detecta un nou perfil d’usuari/ària de serveis socials: unitats familiars amb tots els membres 
actius a l’atur, amb prestacions i subsidis molt per sota dels seus ingressos anteriors i amb 
una forta càrrega de despesa centrada principalment a l’habitatge habitual. Aquesta situació 
fa necessari reforçar molt especialment el suport a les famílies i fer-ho des d’una perspectiva 
normalitzadora, i no estigmatitzant; des d’una vessant de dret i no assistencialista. Coincidint 
aquests fets en un moment en què els serveis socials són un dret universal i estan obligats a 
realitzar prestacions d’urgència social. 

D’altra banda des d’un Ajuntament com el nostre es poden fer diverses actuacions, 
com ja es venen fent,  que contruibuesquin a mitigar la situació actual de diversa indole. 

 
Creació i dinamització del Servei d’acompanyament en la recerca activa de feina, tal i 

com ja es ve desenvolupant  des del dia 01 de Març en coordinació amb el SOIB de la 
Conselleria de Treball. 

 
La dinamització dels servei d’Informació Jove, especialment amb lo relatiu a l’oferta de 

formació professional i ocupacional, conjuntament amb la resta de recursos de la Comunitat 
Autònoma i en tallers específics de recerca de nous filons d’ocupació. 

 
L’acompanyament a la Xarxa comercial del Municipi en la posada en marxa 

d’iniciatives que permetin  la seva recuperació. 
 
L’agilització dels tràmits per tal de que les infraestructures previstes a la legislatura 

puguin començar en els mesos en els quals es te previst que la crisis sigui mes aguda: Obres 
de la Reforma de la Fabrica i farmàcia, Urbanisme Comercial, la renovació de part de la xarxa 
d’aigües a través del Pla Estatal d’Inversió Local, la  construcció del nou centre de salut, la 
reforma de la Casa des Poble, el Centre d’Estades Nocturnes a Ca ses Monges, la piscina 
Municipal, etc; i d’aquesta manera fomentar la creació de llocs de feina. 

 
Tot això de d’una perspectiva d’austeritat en el desenvolupament dels pressupostos 

municipals, com ja es ve fent tot garantint per una part la continuïtat de tots els llocs de feina 
dels quals disposa l’ajuntament, i l’augment de les partides referents als serveis socials que 
siguin necessàries. Recordar que el ple unanimitat ja va aprovar una Moció del Partit 
Socialista en la qual es congelava el sou i dietes dels càrrecs públics a més del capitol II. 

 
Desgraciadament es habitual  veure als mitjans de comunicació que la crisis 

econòmica  es una vegada més un element d’enfrontament públic i  crispació que l’únic que 
genera es una desconfiança total i absoluta de la ciutadania envers la casta política. 

 
Ara mes que mai es fa necessari consensuar mitjançant propostes concretes i 

factibles actuacions que permetin en darrer terme mitigar o reconduir els efectes de la crisis. 
 
Per tot això venc a proposar al ple que adopti el següent acord: 
 
 
Crear una comissió integrada per un representant de cada partit polític en 

representació a l’Ajuntament amb les següents funcions;  
 



   

- Consensuar  un Pla Tranversal, comú a totes les àrees, on d’una banda es 
recullin les diferents actuacions que ja es duen a terme i on es puguin recollir 
les diferents propostes. 

- Realitzar-ne el seguiment de la seva aplicació. 
 
 

Explica que tots el països estaven immersos dins una crisis econòmica que afectava a 
tots per igual. Que la manca de finançament dels ajuntaments, la caiguda tan brusca de les 
obres i en conseqüència  les llicencies urbanístiques i d’altres fonts d’ingressos, feien revisar 
urgentment els ingressos i adaptar les despeses a la nova situació. Des del Govern Balear, ja 
s’han pres iniciatives, avança el fons de cooperació, la Serra de Tramuntana etc. 
  
   Que del SOIB l’ajuntament havia de pagar els treballadors i encara no havia rebut els 
diners,  però així i tot entenia que no era el moment d’eliminar despesa, que no s’havia 
d’utilitzar la crisis com element per augmentar la crispació política i crear una manca de 
confiança amb la classe política. El que s’havia de fer era crear un clímax per ajudar a pal·liar 
l’esmentada crisis, creant una comissió que dissenyí un pla transversal, que afecti a totes les 
àrees. Que era temps de realitzar, de posar-hi ganes imaginació i donar solucions, no de 
retrets.  
    
   El Sr. Miguel Bernat digué que el Sr. Batle havia fet un discurs magnífic, amb 
al·lusions de manera general a urbanisme etc. Que hi podrien estar d’acord. Però la moció del 
PP es molt senzilla l’únic que es pretén es que els  proveïdors cobrin, que es doni una solució 
a les empreses privades, que tampoc son alienes a la crisis i que aquest proveïdors son 
utilitzats com una pòlissa de crèdit etc. 
 
   Que es reuneixi la comissió de comptes per estudiar el pla proposat, que ja existia, no 
importava crear-ne de nova. Que era molt senzill, que no vulgues embullar la troca. El que li 
preocupava digué, era que es fes bon us dels diners públics.  
  

El Batle insistir en que la comptabilitat d’aquest ajuntament es portava en total 
transparència, les factures es registraven al registre d’entrada etc. Així mateix digué que als 
proveïdors del poble se’ls havia pagat fins a desembre.  
 

La Sra. Aina Maria Salom Soler demana que aquest punt quedi damunt la taula.  
 

Sotmès a votació fou aprovat que restes damunt la taula, amb el resultat següent 
 

- Sis (6) vots a favor del PSOE, PAS-PSM  
- Cinc (5) vots en contra del PP 

 
 
MOCIO PSOE, 30 ANIVERSARI ELECCIONS MUNICIPALS.- La Sra. Aina Maria Salom 
Soler dona lectura a la següent : 
 
MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE L'AJUNTAMENT DE 
.ESPORLES. PER A LA SEVA INCLUSIÓ A L'ORDRE DEL DIA DEL PROPER PLE DE 
L'AJUNTAMENT, PER AL SEU DEBAT I APROVACIÓ, AMB LA FINALITAT DE CELEBRAR 
EL 30 ANIVERSARI DE LES ELECCIONS MUNICIPALS DEL 3 D'ABRIL DE 1979 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 



   

El 3 d'abril de 1979, després del recolzament majoritari de la ciutadania a la Constitució de 
1978, es celebraren les primeres eleccions municipals que obriren el camí de la normalització 
democràtica a Espanya i la vertebració política de la societat espanyola. 
 
En els darrers anys de la dècada dels 70, el nostre país recuperava la democràcia, celebrant 
unes eleccions fonamentals en les que foren elegits lliurement els i les regidors/es i els batles 
i batlesses de tots els ajuntaments espanyols.  
 
La massiva participació electoral en aquella jornada, va suposar el millor recolzament al canvi 
polític i el desig d'inaugurar una nova etapa democràtica a la història d'Espanya. La 
constitució dels primers ajuntaments fou una festa de la llibertat i de la democràcia que 
demostrà la maduresa de la societat espanyola. 
 
Durant aquests 30 anys, els governs locals dels municipis, juntament amb els Consells 
Insulars, han millorat significativament el benestar de la ciutadania, prestant-los un nombre 
important de serveis de qualitat. 
 
El canvi i el progrés experimentat en aquests anys de democràcia es deuen en gran mesura 
al treball i esforç dels més de 300.000 batles i batlesses i regidors i regidores que han 
desenvolupat les seves responsabilitats al llarg d'aquests 30 anys. També, pel suport i la 
confiança d'una ciutadania compromesa amb el present i el futur de les seves ciutats i pobles. 
 
La resposta donada pels ajuntaments a les demandes de qualitat de la ciutadania ha estat 
fonamental per a forjar la cohesió social, basada en la solidaritat i la igualtat. 
 
Les entitats locals han estat líders en la millora de la qualitat dels serveis de la ciutadania i a 
l'hora de proporcionar benestar i progrés  
 
La proximitat als problemes diaris, vitals, immediats de la gent, els que més afecten a les 
seves aspiracions i necessitats, juntament al coneixement més ajustat del medi en que es 
desenvolupen les persones els seus projectes de vida, han fet de l'àmbit local un espai 
privilegiat per a millorar les condicions de vida dels veïns i veïnes. 
La consolidació dels ajuntaments ha estat una de les claus de l'accelerat avanç de la 
democràcia en el nostre país, convertint-se en una escola de lideratge i en un important viver 
del que s'han sabut nodrir, després, altres administracions públiques.  
 
Celebrar el 30 aniversari de les primeres eleccions municipals suposa festejar el triomf dels 
millors valors democràtics amb els que tots i totes ens identifiquem: el diàleg, la participació, 
la tolerància, el compromís, la responsabilitat, el benestar i el progrés que es resumeixen en 
una sola paraula: DEMOCRÀCIA 
 
Invocant els escrits de Tocqueville, és cert que el municipi és per antonomàsia una escola de 
ciutadania, resultant ser el millor escenari per a l'aprenentatge cívic i la pedagogia política. 
 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista de l'Ajuntament de .ESPORLES. presenta per 
a la seva consideració i acceptació per al Ple Municipal la MOCIÓ relacionada amb la 
celebració del 30 aniversari de les Eleccions Municipals Democràtiques del 3 d'abril de 
1979, que planteja els següents acords: 
 
1- Commemorar el 3 d'abril, i organitzar actes institucionals, per celebrar les primeres 
eleccions municipals democràtiques, l'any 1979. 



   

 
2- Distingir el dia 3 d'abril com a “Dia de portes obertes dels ajuntaments”. 
 
3- Consensuar amb tots els grups municipals del consistori, un manifest municipalista 
commemoratiu del dia 3 de abril. 
 
4- Celebrar al llarg dels pròxims mesos, diferents activitats municipals en col·laboració amb el 
teixit associatiu del municipi per commemorar dita data: cicles de taules rodones i 
conferències, jornades de debat, exposicions de fotografia, etc, relacionades amb la vida i la 
història de l'ajuntament democràtic. 
 
5- Promoure al llarg d'aquest any el coneixement dels valors municipals relacionats amb la 
tolerància, la proximitat i la ciutadania entre la infància i la joventut, planificant actes als 
centres educatius, cívics i culturals on intervinguin, a més, representants de tots els grups 
municipals. 
 
 La Sra. Aina Salom digué que naturalment amb el poc temps de que es disposava, entenia 
que els actes s’havien d’adaptar a les possibilitats. 
 
 El Sr. Miguel Bernat digué que li pareixia bé, sempre que els actes es fessin dintre de 
l’austeritat, degut el tema abans debatut. 
 Sotmesa a votació la moció fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
MOCIO PSOE, NOVA DENOMINACIO VIALS DE SES ROTGETES.-  La Sra. Aina Maria 
Salom Soler, dona lectura a la següent: 
 
                                           P R O P O S T A 
 
 
Els nuclis urbans de Jardi de Flors i Ses Rotgetes adoleixen de una nomenclatura idonia als 
carrers ja que s’utilitzen nombres romans en la majoria d’ocasions per nombrarlos  i  
nombrosos vials no tenen cap nom assignat, per aixo venin a formular  al Ple una proposta 
per renombrar tots els vials i  aixi tenir una millor  identificacio dels meteixos. Propossam 
utilitzar noms de puigs de la nostra serra de Tramuntana que poden ser  el següents: 
 

Denominació actual: Denominacio proposta: 

Vial A Puig de na Franquesa 

Vial B Puig de n’Alí 
Vial  I Serra des Teixos 
Vial II Puig de l’Ofre 
Vial III Puig des Teix 
Vial IV Puig  Teixot 

Vial IX Puig d’en Galileu 
Vial IX Bis Puig de Sa Mola 
Vial Nort Vial  Nort 
Vial Centre Vial Centre 
Vial Sud Vial Sud 



   

Vial V Puig de Galatzó 
Vial VI Puig Tomir 
Vial XI Puig  Roig 
Vial XII Puig de Ses Vinyes 
Vial XIII Puig  de Ses Bassetes 
Vial XIV Serra de Na Rius 
Sense nom 20 Puig de sa Rateta 
Sense nom 21 Serra de Son Torrella 
Sense nom 22 Puig  de Massanella 
Sense nom 23 Morro d’Almallutx 
Sense nom 24 Serra d’Alfabia 
Sense nom 25 Penyal des Migdia 
Sense nom 26  Mola de s’Esclop 
Sense nom 27 Puig des Tossals Verds 
Sense nom 28 Puig des Vent 
Sense nom 29 Morro de Cuber 
Sense nom 30 Puig de sa Galera 
Sense nom 31 Fita del Ram 
Sense nom 32 Puig de sa Gubia 

  
 
 
 
 

 I digué que restava oberta a qualsevol canvi, i que si es creia oportú s’exposés 30 
dies per que els veïns poguessin presentar al·legacions. 

 
El Sr. Severiano Quevedo digué  que donada la despesa que això suposava de 

modificació de documentació etc. creia oportú avisar les Associacions de Ses Rotgetes i 
Jardin de Flores i veïns afectats per que poguessin dir el seu parer. 
 

El Sr. Josep Ferra, proposa que el canvi  de noms de carrers sigui  amb topònims de 
la zona i dona lectura a la següent: 

 
P R O P O S T A 

 
 
DENOMINACIÓ ACTUAL DENOMINACIÓ PROPOSTA 

Vial A Puig de ses Forques 

Vial B De na Llivanya 

Vial I Des Molí Nou 

Vial II De Miralles 

Vial III Des Coll de sa Caramella 

Vial IV De Can Fons 

Vial V De Can Roca 



   

Vial VI De na Sureda 

Vial IX De Son Morlà 

Vial X De Na Bastera 

Vial XI De s’avenc den Corbera 

Vial XII De Son Bauzà 

Vial XIII De Can Maiol 

Vial XIV De Can Roses 

Vial Principal Av. Ses Rotgetes 

Vial Nort De Son Antic 

Vial Central De Son Tugores 

Vial Sud De Son Maixella 
   

 Digué que era una proposta totalment oberta i que entenia que es podria exposar pel 
termini de tres mesos, per que tots els interessats i poguessin dir la seva. 
      

Sotmesa a votació la moció amb  l’esmena dels topònims locals, fou aprovada per 
unanimitat dels assistents.  
 
MOCIO PER VIA D’URGÈNCIA QUE PRESENTA EL PP.-  el Sr.  Miquel Bernat Bosch 
demana  tractar per via d’urgència la següent moció.  
 
 Sotmesa a votació la urgència fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
El Sr.  Miquel Bernat Bosch, dona lectura a la següent  
 

M O C I O 
 
 

MOCIO RECOLLIDA FEMS SON CABASPRE I PINAR DE CANET 
 
 

Que presenta al Ple de l’ajuntament d’Esporles el grup municipal del Partit Popular. 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Des de que s’ha posat en marxa el servei de recollida selectiva el Partit Popular ha anat 
denunciant la imposició dels canvis al sistema de recol·lecció en lloc de promoure el consens i 
una progressiva adaptació del ciutadà vers la importància del reciclatge. 
 
Creiem que el cas més flagrant d’imposició ha estat la retirada dels contenidors a la zona de 
Son Cabaspre, a més de l’increment de la taxa de fems més d’un 100%. 
 
Vist que l’article 3,  punt 1,  de l’Ordenança Fiscal, a on parla de les competències municipals 
diu textualment, “Prestar directa o indirectament el servei de recollida de residus”. 
 



   

Vist que l’article 2 de l’Ordenança Fiscal diu textualment,, “Constitueix el fet imposable de la 
taxa de prestació del servei de recepció obligatòria de recollida i transport de residus 
municipals d’habitatges”. 
 
Vist que l’article 6, punt 2 de l’ordenança fiscal diu textualment,  “d) en els casos dels 
habitatges i altres edificacions en sol rústic, tributaran per la quota de recollida amb 
contenidors, que consistirà només amb una part fixa. S’exceptuaran aquells habitatges o 
altres edificacions en sòl rústic que tenen el sistema de recollida porta a porta que tributaran 
de la mateixa manera que els habitatges en nucli urbà, tal i com especifica als paràgrafs 
anterior a) i c) “ 
 
El Grup Municipal del PP no pot consentir aquest gravi comparatiu entre els esporlerins.  
 
Per tot això exposat el Grup municipal del Partit Popular proposa al Ple de l’Ajuntament 
d’Esporles que prengui els següents: 
 
 
ACORDS 
 
Primer.- Tornar a col·locar els contenidors de fems al punt a on es trobaven habitualment a la 
zona de Son Cabaspre i Pinar de Canet. 
 
Segon.-  Iniciar un estudi a on es tingui principalment en compte els veïns per implementar un 
nou servei de recollida que permeti disminuir la taxa de fems a sòl rústic. 
 
Tercer.- Ampliar l’horari del Punt Verd de 8 h a 21 h de dilluns a dissabte i de 9h a 14 h els 
diumenges per tal de facilitar als ciutadans el seu bon ús. 

 
 
 l Sr. Vicens Vidal digué que amb els veïns de Son Cabaspre, es van mantenir diverses 
reunions, de com es podia passar  reduir les tones donant un bon servei. També es van fer 
distints estudis amb tresoreria, per cercar l’equilibri entre el servei a prestar i la despesa a 
satisfer. Al Verger  i a Miralles també es va fer un estudi econòmic, però com estan a la 
perifèria era complicat reduir costos ja que no es podien suprimir els contenidors. Pel que feia 
al parc verd, s’havia fet un estudi per modificar l’horari, però ampliar, si volem reduir els 
costos, s’han de reduir despeses. Que s’havien fet vertaders esforços per optimitzar els 
recursos de que es disposen, sense haver d’augmentar el preu del servei. I per consegüent 
no estava gens d’acord amb aquesta moció. 
   El Sr. Miguel Bernat digué que quan parlava de veïns, només es devia referir a uns 
quans, ja que  ell havia tingut queixes de molts d’altres, també veïns. Quin pes específic tenia 
la reunió?. 
 
   Després tant el Sr. Vidal com el Sr. Bernat, parlaren de la retirada dels contenidors els 
llocs on no hi havia recollida porta  a porta i tingueren punts de vist encontrats. 
 
  La sra. Aina Salom intentar de cercar un consens, el que no fou possible. 
 
Sotmesa a votació la moció obté el següent resultat: 
 

- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Cinc (5) vots en contra del PAS-PSM 
- Una (1) abstenció del PSOE 



   

 
Sotmesa a nova votació obté el següent resultat  
 
 

- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Cinc (5) vots en contra del PAS-PSM 
- Una (1) abstenció del PSOE 

I per tant no queda aprovada la moció amb el vot de qualitat del Sr. Batle.  
 
 El Sr. Batle abandonar el plei. Presideix el mateix,  el Sr. Josep Ferra. 
 
 El Sr. Miguel Bernat presenta una moció in voce i explica: que volia proposar de posar a 
disposició de Conselleria d’Afers Socials els solar de la vora de l’escoleta, per la seva 
construcció. 
 
 Sotmesa a votació d’urgència es aprovada per unanimitat. 
   
   El Sr. Miquel Bernat proposa el ple de l’ajuntament que prengui el següent acord: 
 

- Posar a disposició de la Conselleria d’Afers Socials el solar de la vora de l’escoleta. 
Per tal que es realitzi un estudi d’idoneïtat de l’esmentat solar per poder construir una 
escoleta. 

 
 
    Digué que entenia que la seva proposta  era convenient degut a que una obra nova 
sempre era més barata que una reforma. Que el solar que es proposava era més solejat i de 
fàcil accés. 
 
    El Sr. Batle digué que s’acabava d’aprovar un POS on s’utilitzava aquest solar, que 
l’edifici de l’escorxador era un edifici emblemàtic que s’havia de mantenir encara que en un futur 
se li dones un altre us. 
 
   La Sra. Aina Salom digué que davant la confrontació, entenia que no seria demés que la 
Conselleria informés si aquest solar era millor o no.  
 
  Es sotmet a votació la Moció que no fou aprovada  amb el següent resultat. 

- Cinc (5) vots en contra del PAS PSM 
- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Una (1) abstenció del PSOE 

 
 Vist l’empat es sotmet novament a votació que dona el següent resultat: 
 

- Cinc (5) vots en contra del PAS PSM 
- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Una (1) abstenció del PSOE 

 
 La moció no es aprovada  ja que el vot de qualitat del Sr. Batle es en contra. 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 



   

El Sr. Gaspar Sabater pregunta: 
 

- Per la relació del arbres. 
- Demana pel  Registre d’entrada que es refereix al fems del municipi. 

El Sr. Severiano Quevedo demana. 
- Demana l’estudi de la policia local sobre la seguretat vial de Ses Rotgetes. 
- També digué que  les faroles de l’avinguda de Ses Rotgetes hi havia uns cartells 

del Circ que envaïa la via publica, que hi havia perill de que algun vehicle i topes, 
si al manco es podien canvia de posició. 

La Sra. Dolors Nadal demana: 
- Si se li podia facilita el discurs que va fer el patge el dia del reis. 

El Sr. Josep Ferra li digué que a la sportulis hi sortia. 
- Com estava el tema de les ajudes socials ? quines persones l’havien rebuda?. 
- El tema de la calefacció i les goteres de les escoles, ja s’ha solucionat?. 

El Sr. Miguel Bernat demana: 
- Com est el pla de mobilitat?. 
-  Com esta el tem de les retxes grogues?. 
- Arribat l’informa de Carol de Benito?. 
-  Com va anar la reunió de dia 4 de març de la cas del poble?. 
- Quina solució s’ha adoptat pel tema de la cuina del centre de Dia?. 
- Les entitats esporlerines han cobrat l’altre 50% que se’ls devia?. 
- Es podria fer una recollida de cotxes abandonats?. 
- Com està el motor de gas pobre?. 
- L’asfalt que es va fer l’any 2007  s’Esgleita, s’ha pagat o no, com està el tema?. 

La Sra. Aina Slom demana: 
- Com està el tema de les plataformes elevades.? 
- A quin punt es troba l’expedient d’obertura del carrer de la Vilanova?. 
- Agrair l pintada de les retxes grogues, però digué que la retxa des del carril 

principal fins la casa del Sr. Vicens, ja no hi era.  
- Que si es podia pintar la mitjana i 10 o 15 metres des del començament de Ses 

Rotgetes. 
- Com està el tema de la reunió per les goteres de l’edifici infantil, que ha passat a 

un edifici tan nou?. 
- Es tenen noticies de que hi a bastants nins que no poden pagar el menjador. Es 

podria avaluar el tema i mirar d’ajudar-los per que mengin a casa?. 
El Sr. Vicenç Vidal respon: 

- Pel que fa a les dades de la recollida de fems, ja s’han fet tots els estudis i 
pròximament estarem en condicions de passar-lo. 

- La Sra. Aina Salom demana que també se li lliures un copia pel seu grup. 
- El tema dels arbres ja es va enviar. 
- Respecta del pla de mobilitat s’hi està fent feina. Que s’esperava la convocatòria 

per poder-lo fer en professionals. 
 
 
 La Sra. Carme Serra  digué que havien estat intentant posar-se en contacte amb 
l’advocat i restaven pendents efectivament de l’informe. 
 
 Respecta dels ressalts la setmana entrant es contractaria. 
 
 Pel que fa a la UA de la Vilanova, s’havia parlat amb la propietat i fins que no tinguin 
clar les seves obligacions, no volien fer cap actuació. 
 



   

 El Sr. Batle digué que restaven pendents d’un decret que havia d’entrar en vigor, que 
podria contenir formules efectives, per solucionar el problema. I que esperava que abans 
d’acabar la  legislatura hi poguessin fer una volteta. 
 
El Sr. Asensió contesta: 

- Que hi havien hagut goteres però que ja estava solucionat, que esta previst de 
pintar.  

- Que de la reunió que es va tenir amb IBISEC, es va dir que es solucionaria i 
efectivament van venir i estan actuant. 

- Pel mateix camí van les goteres del poliesportiu de l’institut. 
 
El Sr. Josep Ferra diu: 

- Que els cartells del circ demanarà que es girin. 
- Del prego ja te donat la sportulis. 
- El nombre de persones, es demanarà a la treballadora social que els passi. 
- El pagament del 50% restant de les entitats esportives, ja està fet. 

 
El Sr. Batle explica. 

- Que el motor de gas pobre ja està restaurat, està guardat  a la paperera de 
s’Esgleieta a l’espera de que la l’edifici de la farmàcia estigui acabat, i es pugui fer 
el trasllat.  

- De la reunió de la Casa d’es Poble restem a l’espera de que el Ministeri redacti els 
plecs per poder licitar. 

- Del pagament de l’asfalt de de s’Esgleieta es farà càrrec el Consell Insular de 
Mallorca. 

- De la cuina del Centre de Dia, possiblement serà una inversió per l’any 2009.  
 
 

 
  Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-dues hores i 
vint minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 

                
 Esporles, 2 d’abril de 2009. 
 El batle,     La secretària 
 


